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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 5/2014 
Caràcter: ordinària  
Data: 25 d’abril de 2014 
Horari: de 11:00 a les 13:15 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piquè,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 28 de març de 
2014. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 1643 fins el núm. 2495. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 9-4-2014 de creació d’una Comissió per a la realització i coordinació 
dels actes de commemoració del centenari de la mort d’Enric Granados. 
Nomenament dels membres i establiment d’objectius. 

 
- Decret de 11-4-2014 de delegació de funcions d’Alcaldia durant els dies de la 

Setmana Santa. 
 
 
4.- DESIGNACIÓ DE CONSELLER GENERAL DE LA CAIXA D’E STALVIS I 
PENSIONS DE BARCELONA 
 
Atès l’escrit enviat pel secretari del Consell d’Administració de la Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona, de data 14 de març d’enguany, en el qual comunica el procés 
per cobrir una vacant de membre dels òrgans de govern d’aquesta Institució. 
 
Atès que en l’escrit de referència ens demanen designar un representant de 
l’Ajuntament per ocupar el càrrec de conseller general de la Caixa d’Estalvis i Pensions 
de Barcelona, ateses les vacants produïdes pel canvi de la normativa reguladora dels 
òrgans de govern de les caixes d’estalvis.   
 
Atesos els requisits que cal complir per l’exercici d’aquesta tasca de conseller, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r. Designar el Sr. Jordi Sanuy i Vallès, interventor de la Corporació, amb DNI número 
43727226V, com a membre de l’Assemblea General de la Caixa d’Estalvis i Pensions de 
Barcelona, en qualitat de conseller general, en representació de l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. D’aquest acord es donarà trasllat a la persona designada i a la Secretaria del 
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Consell d’Administració de la Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona als efectes 
oportuns. 
 
 
5.- APROVACIÓ DEL PROJECTE DE CONVENI ENTRE AGUAS D E LAS CUENCAS 
DE ESPAÑA S.A. I LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL PER  A L’ABASTAMENT 
D’AIGUA DE PINYANA, PER AL FINANÇAMENT, EXECUCIÓ I EXPLOTACIÓ DE 
LES OBRES DEL PROJECTE DE CONSTRUCCIÓ DE L’ABASTAME NT D’AIGUA A 
LLEIDA I NUCLIS URBANS DE LA ZONA REGABLE DEL CANAL  DE PINYANA, 3A 
FASE 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. Aprovar i donar conformitat al projecte de conveni a subscriure entre Aguas de las 
Cuencas de España, S.A. i la Mancomunitat Intermunicipal per l’abastament d’aigua de 
Pinyana, per al finançament, execució i explotació de les obres del projecte de 
construcció del abastament d’aigua a Lleida i nuclis urbans de la zona regable del Canal 
de Pinyana, 3ª fase. 
 
2n. Assumir com a municipi membre de la Mancomunitat, la responsabilitat solidària i 
del pagament plurianual de les aportacions i tarifes en funció dels percentatges de 
participació que es detallen a l’annex III del citat conveni, en el cas que la Mancomunitat 
incompleixi les seves obligacions plurianuals assumides respecte a aportacions i tarifes. 
 
3r. Facultar en tot allò que legalment sigui necessari al President de la Mancomunitat 
intermunicipal per l’abastament d’aigua de Pinyana per la signatura del conveni i, si 
escau, per la incorporació de modificacions sobre el text aprovat sempre i quan no 
afectin als elements substancials del conveni. 
 
 
6.- ACORD SOBRE LA SEU DEFINITIVA DEL MUSEU D’ART J AUME MORERA DE 
LA CIUTAT  
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 
abstencions dels grups municipals de CiU i PP s’acorda aprovar els punts següents: 
 
“1r. Acordar que la seu definitiva del Museu d’Art Jaume Morera sigui ubicada a l'Edifici 
municipal de l’antiga Audiència, a la rambla de Ferran número  13  de la ciutat.   
 
.../... 
3r. L’Ajuntament garantirà, mitjançant negociació amb els representants de la Junta de 
Personal i del Comitè d’Empresa, la re-ubicació del personal municipal que ara presta 
serveis en l’edifici de l’antiga Audiència. 
 
4t. L’espai annex al Centre d’Art la Panera, que el Pla de Museus preveu per al Museu 
Morera, serà dedicat a espai públic per lleure i per activitats vinculades al propi Centre 
d’Art La Panera”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la resta de punts: 
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“2n. Encarregar a una Comissió específica, formada per la regidora S. Sa. Montse Parra 
i Albà, el comissionat Sr. Antoni Llevot i Lloret i els tècnics municipals Sr.  Fernando 
Cequier i Girón, Sr. Jesus Navarro i Guitart  i Sra. Imma Castelló i Miarnau  la confecció 
del plec de condicions per licitar el projecte del Museu de manera que pugui ser debatut, 
i en el seu cas aprovat,  en la Comissió Informativa  de Cultura i el Ple del mes de Juny, 
amb un tipus de licitació 60.000,00 euros, amb càrrec a la partida corresponent del 
Pressupost Municipal de l’any 2014.  
L’Alcalde podrà nomenar com a membres de la Comissió redactora del Plec de 
condicions, fins a dues persones més, a proposta dels dos Grups Municipals de 
l’oposició. 
.../... 
5è. La Comissió de Seguiment creada arrel de l’Audiència Pública del Museu Morera, 
seguirà exercint funcions de seguiment del Projecte del Museu, de la construcció  i ús 
del mateix. 
 
6è. Donar trasllat d’aquest acord a les persones esmentades en el punt segon, als 
portaveus dels grups municipals i a la Comissió de seguiment de l’audiència pública del 
Museu d’Art Jaume Morera”. 
 
 
7.- APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT PER A L’ÚS DE L A LLENGUA 
CATALANA DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura, Educació i Esports, amb 21 
vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del 
PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment el Reglament per a l’ús de la llengua catalana  de l’Ajuntament de 
Lleida i dels organismes que en depenen. 
 
2n. Sotmetre el “Reglament per a l’ús de la llengua catalana”  de l’Ajuntament de Lleida i 
dels organismes que en depenen a informació pública per un termini de trenta dies,  
mitjançant anuncis a publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida, Diari Oficial 
de la Generalitat, en un dels mitjans de comunicació escrita diària  i en el Tauler 
d’Edictes de l’Ajuntament de Lleida, de conformitat amb el previst a l’article 178.1.b) del 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya i normativa concordant, per tal que es puguin 
presentar les reclamacions i suggeriments que es considerin oportuns.  El termini 
d’exposició pública es comptarà des de l’endemà de la publicació. Aquest acord 
d’aprovació inicial es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació ni 
suggeriment  durant el termini d’exposició pública. En aquest cas es procedirà a la 
publicació íntegra del text, de conformitat amb allò previst en la normativa de règim local 
abans esmentada. 
 
 
8.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA P AERIA AL MÈRIT 
CULTURAL O ARTÍSTIC AL SR. FRANCESC GAMISSANS ANGLA DA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora instructora de 
l’expedient: 
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Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic 
al Pare Francesc Gamissans Anglada, per la seva important tasca com a autor de les 
traduccions al català i a l’espanyol de les regles franciscanes “Escrits de Sant Francesc i 
Santa Clara”. És autor, també, de diverses obres teatrals entre les quals destaquen “La 
Marieta té un blau al front”, versió dramatitzada de la llegenda de la Mare de Déu del 
Blau, una de les llegendes més populars del Turó de la Seu Vella. 
 
 
9.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA P AERIA AL MÈRIT 
CULTURAL O ARTÍSTIC A LA SRA. MERCÈ FREIXINET FRANC  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora instructora de 
l’expedient: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic 
a la Sra. Mercè Freixinet Franch, per la  difusió i la promoció de la cultura des de la 
direcció de CaixaForum. 
Mercè Freixinet va assumir la direcció del Centre Cultural i Social de l’Obra la Caixa des 
del 1989 que va obrir les portes, i fins a desembre de 2013 ha estat la màxima 
responsable de CaixaForum, apostant per aproximar la cultura a totes les edats amb 
diferents propostes: exposicions d’alt nivell, tallers pedagògics, xerrades i establint 
complicitats amb les diferents institucions culturals de la ciutat. 
 
 
10.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
CULTURAL O ARTÍSTIC AL SR. JOAN BELLMUNT FIGUERAS  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora instructora de 
l’expedient: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic 
al Sr. Joan Bellmunt Figueras, per la seva trajectòria com a etnògraf, durant 23 anys ha 
explorat les comarques de Lleida a la recerca del material per a les seves obres. La 
col·lecció “Fets, Costums i llegendes” és l’obra que més l’ha donat a conèixer. 
És autor d’un centenar de llibres de temàtica diversa entre els quals destaquem: “Cop 
d’ull a la història de Lleida”, “Calendari tradicional de les Comarques de Lleida i La 
finestra dels records”. 
Ha esmerçat temps i recursos en l’intent de recuperar a través de converses orals la 
tradició, el costum i la llegenda tant de la nostra ciutat com dels territoris més propers. 
 
 
11.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL COL·LEGI SAGRADA FAMÍLIA 
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Col·legi Sagrada Família, fonamentada en el reconeixement públic del 
125è aniversari de l’inici de la tasca educativa d’aquest centre educatiu de la ciutat. 
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12.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC A L’ESCOLA CERVANTES  
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a l’Escola Cervantes, fonamentada en el reconeixement públic del 80è 
aniversari de l’inici de la tasca educativa d’aquest centre educatiu de la ciutat. 
 
 
13.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC A L’ESPLAI EPIS DEL COL·LEGI E PISCOPAL  
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a l’Esplai Epis del Col·legi Episcopal, fonamentada en el reconeixement 
públic del 40è aniversari de l’inici de la tasca educativa i de lleure d’aquesta entitat de la 
ciutat. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL PARE JOAN RIBALTA BALET S.J . 
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Pare Joan Ribalta Balet s.j., fonamentada en  el reconeixement públic de la 
seva important trajectòria educativa i pedagògica. 
 
 
15.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR. ANTONI OLONA I CABASÉS  
 
Per unanimitat s ‘corda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Sr. Antoni Olona i Cabasés, fonamentada en  el reconeixement públic de la 
seva important trajectòria educativa i pedagògica. 
 
 
16.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC, A TÍTOL PÒSTUM,  AL SR. MOISÉ S SOBRINO MOTIS  
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
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Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic, a títol pòstum, al Sr. Moisés Sobrino Motis, fonamentada en  el 
reconeixement públic de la seva trajectòria educativa i pedagògica. 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR. MANUEL LLADONOSA VALL-L LEBRERA 
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Sr. Manuel Lladonosa Vall-llebrera, fonamentada en el reconeixement 
públic de la seva important trajectòria educativa i pedagògica. 
 
 
18.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR. SANTIAGO BEDOYA ALEJAND RE 
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Sr. Santiago Bedoya Alejandre, fonamentada en el reconeixement públic 
de la seva important trajectòria educativa i pedagògica. 
 
 
19.-  APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA P AERIA AL MÈRIT 
ESPORTIU A LA PENYA CICLISTA COLOMINA 
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu a la Penya 
Ciclista Colomina pel seu 50è aniversari i per la seva valuosa contribució a la ciutadania 
en el món de l’esport. 
 
 
20.-  APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA P AERIA AL MÈRIT 
ESPORTIU AL CLUB PETANCA SECÀ DE SANT PERE  
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club 
Petanca Secà de Sant Pere pel seu 25è aniversari i per la seva valuosa contribució a la 
ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
21.-  APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA P AERIA AL MÈRIT 
ESPORTIU AL CLUB PETANCA LA BORDETA   
 
Per unanimitat s ‘acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
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Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club 
Petanca La Bordeta pel seu 25è aniversari i per la seva valuosa contribució a la 
ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
22.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENAN ÇA  FISCAL 
2.1 TAXA PER TRAMITACIÓ DE DOCUMENTS, AUTORITZACION S 
ADMINISTRATIVES I LLICENCIES 
 
El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 28 de febrer de 2014, adoptà entre d’altres 
l’acord d’aprovar inicialment l’expedient de modificació de l’Ordenança fiscal 2.1 Taxa 
per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències i exposat al 
públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 44 de data 5 de març 
de 2014 i al tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un termini de 30 dies hàbils, es va 
presentar una reclamació pel Grup Municipal CIU. 
 
Vist el Dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Pel que fa a la reclamació presentada pel Grup Municipal CIU estimar l’al·legació 
formulada. 
 
En conseqüència, en l’apartat de l’article 8. Normes de gestió, on diu: 
 
“Només s’incoarà expedient si el patrimoni d’habitatges d’un subjecte passiu, és igual o 
superior a 10 habitatges en els que es pugui presumir la desocupació d’acord amb la 
Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret a l’habitatge (LDH) i que no es posi a 
disposició de lloguer social un mínim del 10% d’aquests.” 
 
Ha de dir: 
 
“S’incoarà expedient si el patrimoni d’habitatges d’un subjecte passiu, en els que es 
pugui presumir la desocupació d’acord amb la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret 
a l’habitatge (LDH) i que no es posi a disposició de lloguer social segons el que 
s’estableix en els apartats següents: 
       
      a)  En el supòsit de tenir entre 11 i 20 habitatges desocupats, es destinaran a lloguer 

social un mínim del 10%. 
      b)  En el supòsit de tenir entre 21 i 50 habitatges desocupats, es destinaran a lloguer 

social un mínim del 25%. 
 
      c)  En el supòsit de tenir més de 50 habitatges desocupats, es destinaran a lloguer 

social un mínim del 50%.” 
 
2n. Per tal de garantir que la liquidació de la taxa es produeix en el moment en que hi ha 
prou evidència de que es compleixen els supòsits d’incoació de l’expedient i s’ha 
acreditat la situació de desocupació, es proposa el següent canvi de redacció en els 
normes de gestió: 
 
En el paràgraf de l’article 8. Normes de gestió, on diu: 
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“La liquidació corresponent a les taxes previstes en l’article 5, Epígraf 2n., Núm. 3, lletra 
K), es practicarà en el moment en que es procedeixi adoptar el primer requeriment o 
comunicació a l’interessat, una vegada s’hagi acabat la fase d’instrucció  o període 
d’audiència necessaris per determinar, conèixer i comprovar els fets sobre els quals s’ha 
de dictar la resolució.” 
 
Ha de dir: 
 
“La liquidació corresponent a les taxes previstes en l’article 5, Epígraf 2n., Núm. 3, lletra 
K), es practicarà en el moment en que es procedeixi adoptar el primer requeriment o 
comunicació a l’interessat, una vegada s’hagi acabat la fase d’instrucció  o període 
d’audiència necessaris per determinar, conèixer i comprovar els fets i s’hagi dictat la 
resolució declarant la utilització anòmala de l’habitatge.” 
 
3r. S’aprova definitivament l’Ordenança Fiscal 2.1 Taxa per tramitació de documents, 
autoritzacions administratives i llicències, incloent les rectificacions abans indicades. 
 
4t. Seguir els tràmits reglamentaris. 
 
 
23.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES, EC ONÒMIQUES 
I TÈCNIQUES QUE HAN DE REGIR LA LICITACIÓ PÚBLICA P ER A LA CONCESSIÓ 
D’OBRA PÚBLICA RELATIVA A LA CONSTRUCCIÓ I EXPLOTAC IÓ D’UN 
EQUIPAMENT COMERCIAL - MERCAT MUNICIPAL DE BALÀFIA DE LLEIDA I INICI 
DE LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Promoció Econòmica, 
Industrial, Comercial i Turística, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el  Plec de Clàusules Administratives, Econòmiques i Tècniques que han de 
regir la licitació pública per a la concessió d’obra pública relativa a la construcció i 
explotació d’un equipament comercial - Mercat Municipal de Balàfia de Lleida.  
 
2n. Iniciar procediment licitatori de forma ordinària, mitjançant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació, d’acord amb allò  establert a l’art. 157 del RDL 3/2011, de 
14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector 
Públic. 

 
3r. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, resolucions 
d’al·legacions als Plecs, formalització del contracte i altres.  
 
 
24.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
CIENTÍFIC O INVESTIGADOR AL COL·LEGI OFICIAL DE TIT ULATS MERCANTILS I 
EMPRESARIALS DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor instructor de 
l‘expedient: 
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Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit científic o 
investigador al Col•legi Oficial de Titulats Mercantils i Empresarials de Lleida pel seu 
65è aniversari i per haver prestigiat les Terres de Ponent sent un referent en l’àmbit 
professional de l’economia, l’administració de les empreses, les finances i la fiscalitat. 
 
 
25.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A LA LLAR MUNICIPAL DE JUBILATS DE SANT A CECÍLIA DE 
CAPPONT 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a la Llar Municipal de 
Jubilats de Santa Cecília de Cappont per la seva important tasca que, des de fa ja 25 
anys duu a terme aquesta entitat a la nostra ciutat. 
 
 
26.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A LA CONGREGACIÓ DE LES GERMANETES DELS  POBLRES 
RESIDÈNCIA JUANA JUGAN 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a la Congregació de les 
Germanetes dels Pobres – Residència Juana Jugan, per la important tasca que, des de 
fa ja 150 anys, duu a terme aquesta entitat a la nostra ciutat. 
 
 
27.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A ONCE 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a ONCE per la important 
tasca que, des de fa ja 75 anys, duu a terme aquesta entitat a la nostra ciutat.  
 
 
28.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT AL SR. MANOLO LÓPEZ TERRADOS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Manolo 
López Terrados, en reconeixement per la seva tasca com President de l’Associació de 
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Veïns de Balàfia així com per la seva  contribució i compromís en  el món associatiu i 
participatiu de la ciutat de Lleida. 
 
 
29.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT AL SR. COSME GARCÍA MIR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Cosme 
Garcia Mir, en reconeixement per la seva tasca, com a president de la Casa de Aragón, 
Sots-president de la Federació de Cases i Centres Aragonesos a Catalunya, President 
de la Federació de Cases i Centres Regionals a Lleida i al seu ferm compromís, tan en 
l’àmbit associatiu com en el professional, per la seva contribució en fer que la nostra 
ciutat de Lleida sigui més coneguda i també nexe d’unió per altres costums i tradicions. 
 

 
30.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT AL SR. JOAQUIM MATEO ROSELLÓ 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Joaquim 
Mateo Roselló, en reconeixement per la seva tasca com  president de l’Associació de 
Veïns Templers-Escorxador i President de la Federació de Veïns de Lleida (FAVLL) així 
com a la seva contribució i cooperació en el món associatiu i participatiu de la ciutat de 
Lleida.  

 

 
31.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT AL SR. JACINTO PERNIA VAL 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Jacinto 
Pernia Val, en reconeixement per la seva tasca com President de l’Associació de Veïns 
d’Orvepard, Director de l’Escola de Participació Ciutadana, President de la Federació 
d’Associacions de Veïns (FAVLL) així com per la seva dedicació voluntària, contribució i 
compromís en el món associatiu i participatiu del barri de Pardinyes i de  la ciutat de 
Lleida”.  
 
 
32.- CONCESSIÓ D’AJUT PER AL MANTENIMENT DE L’OFICI NA DE 
L’AGERMANAMENT EN EL MARC DE L’AGERMANAMENT LLEIDA – LÉRIDA 
TOLIMA COLÒMBIA 2014 
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Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la tècnica en Cooperació 
Internacional: 
 
1r.  Aprovar de concessió de subvenció amb caràcter excepcional per tal de sufragar les 
despeses generades pel cost de manteniment de l'Oficina de l'agermanament de Lleida-
Lérida a Lérida (Colòmbia) ubicada dins la Casa de la Cultura " Ciutat de Lleida", amb 
les característiques següents: 

Projecte CONCESSIÓ D’AJUT PER  AL MANTENIMENT DE 
L’OFICINA DE L’AGERMANAMENT EN EL MARC DE 
L’AGERMANAMENT LLEIDA-LÉRIDA TOLIMA COLÒMBIA 
2014 

subvenció 2.000€ 

Proveïdor:  SENTIDO HUMANO 
NIT 809010425-4 

Partida: 05/2323/490,00 

 
2n. Al tractar-se d’un projecte de cooperació directa, fruit de l’Agermanament entre la 
ciutat de Lleida i Lerida- Tolima - Colòmbia i donades les característiques d’aquesta 
subvenció, el finançament del mateix serà del 100%. 
 
3r. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció, eximida de garantia, 
dintre del segon semestre de l’any en curs. 
 
4t. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal, amb termini màxim d’entrega de l’informe final fins a 31/04/2015. 
 
 
33.- APROVACIÓ DE L’ACORD SUBSCRIT EL 19-3-2014, EN TRE L’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I EL BANCO SANTANDER SA, RELATIU A LA CES SIÓ D’ÚS DE DOS 
SOLARS SITUATS A L’AV. DE FRANCESC MACIÀ, 43-45 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.Aprovar l’acord, subscrit en data 19 de març de 2014, entre l’Ajuntament de Lleida i 
l’entitat Banco Santander SA, relatiu a la cessió d’ús de dos solars, situats a l’Avinguda 
de Francesc Macià núms. 43 i 45, per tal de destinar-los a espai públic. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
34.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI ENTR E 
L’ADMINISTRACIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, MIT JANÇANT EL 
DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT, I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  PER A LA 
UBICACIÓ DE L’INSTITUT RONDA 
 
Aquest punt queda sobre la taula. 
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35.- APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC  DE DIVERSOS 
VEHICLES DE TITULARITAT MUNICIPAL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Desafectar de l’ús i servei públic 4 vehicles de titularitat municipal, matrícules L-
4947AB, L-7989S, L-8176U i L-0834W. 
 
2n. Alienar els vehicle esmentat en el punt anterior com a ferralla. 
 
3r. Delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local per a l’execució 
d’aquest acord i per a la resolució de totes les incidències que se’n derivin. 
 
 
36.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍD IQUES, 
ECONÒMIQUES I ADMINISTRATIVES QUE HA DE REGIR L’ALI ENACIÓ, 
MITJANÇANT UN PROCEDIMENT OBERT, D’UNA FINCA MUNICI PAL SITUADA AL 
CARRER D’ALCARRÀS, 17-19 I INICI DE LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 

1r. Aprovar inicialment el Plec de condicions jurídiques, econòmiques i administratives 
que han de regir l’alienació, mitjançant un procediment obert, amb diversos criteris de 
valoració i el sistema de tramitació ordinària, d’una finca municipal, situada al carrer 
d’Alcarràs, 17-19, destinada  a us industrial o qualsevulla altra destinació prevista en el 
planejament del sector.  Igualment, aprovar l’inici de la licitació. 
 
2n. La parcel·la objecte d’alienació té la descripció registral següent: 
  
“Urbana, solar, situat a Lleida, carrer d’Alcarràs, amb una superfície de 2016,09 m2. 
Confronta: Front, l’esmentat carrer; Fons, POSICA, SL; Esquerra, POSICA, SL; i, Dreta, 
resta de finca municipal. Té una edificabilitat de 3.698,26 m2.”   
 
Inscripció: pendent d’instrumentar. Es segregarà de la finca registral núm. 26140, 
inscrita al  Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2632, Llibre  474, Foli 184. 
Referència cadastral:  es una porció de la parcel·la cadastral núm. 
4898602CG0049H0001KK 
 
3r. Fixar el tipus de licitació en la quantitat de 206.278,48 € de principal, més un 21 % 
d’IVA.  
 
4t. La parcel·la objecte d’alienació  està integrada en el Patrimoni Públic del Sol i 
Habitatge de l’Ajuntament de Lleida; per la qual cosa, els fons obtinguts per la seva 
alienació s’hauran de destinar a complir les funcions fixades en la legislació vigent. 
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5è.  Sotmetre el Plec de condicions a informació pública per un termini de 20 dies, 
període durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions. 
 
6è. Considerar aprovat definitivament el Plec de condicions en el supòsit que no hi hagi 
al·legacions ni reclamacions. 
 
7è. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde o, si s’escau, a la Junta de Govern Local, per a la 
resolució de les al·legacions i reclamacions que es pugin presentar, així com a per a 
desenvolupar la resta d’actuacions del procés licitatori, així com per a l’adjudicació de la 
finca, d’acord amb les atribucions que li confereix l’art. 21.1.p) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. 
Alcalde, amb poders tan amplis com calguin, per a l’execució d’aquest acord i per a 
l’atorgament de l’escriptura pública d’adjudicació de la finca, així com per (en exercici de 
les atribucions pròpies abans esmentades), convocar una nova licitació en el supòsit 
que quedes deserta. 
 
 
37.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER A LA IMPLA NTACIÓ DE 
COMISSARIES EXTERNES DE PROXIMITAT A LLEIDA 
 
Amb 12 vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 14 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar la següent moció presentada pel Grup Municipal del 
PP: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a la implantació de Comissaries Externes de 
Proximitat ( CEP) als diferents centres cívics de la ciutats de Lleida, amb l’objectiu de 
facilitar la formalització de denúncies i l’obtenció d’informació per part dels ciutadans 
dels diferents barris de la ciutat de Lleida. 
 
Les tasques policials que es podran realitzar a les CEP són les següents: 
 
· Recollir denúncies penals per fetes de menor rellevància social, com ara furts, faltes de 
danys, faltes que no requereixin d’una investigació, etc. 
· Recollir denúncies veïnals sobre actituds que puguin generar problemes de 
convivència o infringeixin les ordenances municipals. 
· Recollir informació de fets que s’estiguin produint al barri, com ara ocupació de pisos, 
tràfic i consum de drogues, etc. 
· Realització de tasques de sensibilització als veïns del barri i als diferents col·lectius de 
gent gran, nouvinguts, joves, etc...; oferint conferències sobre: autoprotecció, legislació, 
trànsit, civisme, etc. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida garantirà que els punts de recollida de denuncies ubicats als 
diferents centres cívics de la ciutat donin cobertura a tots els barris de Lleida i almenys 
un dia per setmana. 
 
3r. Donar trasllat d’aquests cords a la Federació d’Associacions de Veïns de Lleida 
(FAVLL) i a totes les Associacions de Veïns de la ciutat. 
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38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PERQUÈ L’AJUNT AMENT DE LLEIDA 
CEDEIXI EL PADRÓ MUNICIPAL DE LA CIUTAT A LA GENERA LITAT PER A LA 
REALITZACIÓ DE LA CONSULTA EL 9 DE NOVEMBRE DEL 201 4 
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU: 
 
Únic.- L’Ajuntament de Lleida, en el cas de la convocatòria  d’una consulta sobre el futur 
de Catalunya, col·laborarà amb el Parlament de Catalunya i el Govern de la Generalitat 
de Catalunya, en tot allò que li sigui possible i, en aquest sentit, posarà a disposició del 
govern català, si aquest el sol·licita, el padró municipal, en els termes que indiqui la llei. 
 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Abans de començar el tractament dels punts de l’Ordre del dia el Sr. alcalde informa de 
l’acord de la darrera Junta de Portaveus de fer el Ple extraordinari de l’estat de la ciutat 
el proper dia 19 de juny. El dilluns 28 d’abril es farà una breu sessió del Ple per fer el 
sorteig de les taules electorals de les eleccions al Parlament Europeu.  
 
 
Punt núm. 6. Acord sobre la seu definitiva del Muse u d’Art Jaume Morera de la  
ciutat 
 
El Sr. alcalde  explica que ha inclòs aquest punt en l’ordre del dia dels punts de 
l’Alcaldia. La part dispositiva consta de diversos punts diferenciats. En primer lloc, el de 
prendre la decisió formal que la seu definitiva del Museu Morera sigui el resultant de la 
rehabilitació de l’edifici actual de l’antiga Audiència. El segon punt planteja el 
nomenament d’una comissió tècnica (en la qual participaran, si ho volen, els grups 
municipals) per redactar el Plec de condicions per a la redacció del projecte de les obres 
de rehabilitació de l’edifici. El tercer element que cal destacar és la garantia de 
negociació amb els sindicats del trasllat dels funcionaris que ara presten els seus 
serveis en l’edifici de l’antiga Audiència. També es defineix que l’espai confrontant a la 
Panera, on s’havia d’ubicar el Museu Morera, serà destinat a plaça pública i podrà servir 
per desenvolupar les activitats del Centre d’Art a l’aire lliure. En darrer lloc es proposa 
que la comissió de participació derivada de l’audiència pública seguirà vigent per vetllar 
pel procés de redacció i execució del projecte del nou museu. Destaca la importància 
del procés participatiu fet fins ara i que seguirà en la fase d’execució. Ara cal prendre 
decisions que corresponen als representants dels ciutadans mitjançant els òrgans de la 
Paeria.  
 
El Sr. Vilella  explica que la vella reivindicació de trobar una ubicació definitiva al Museu 
Morera és un deute que encara continua pendent. Recorda que al Ple del passat mes 
de setembre es va aprovar una moció del PSC i CiU que deia que una vegada validat 
(tècnicament i econòmicament) l’avantprojecte de l’edifici de l’antiga Audiència com a 
seu del Museu se sol·licitaria a les forces polítiques i socials que treballessin 
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conjuntament per fer possible aquesta seu definitiva. Semblava que la sociovergència 
havia escollit la seu definitiva per al Museu. Avui es pretén la ratificació d’aquella 
proposta inicial. L’equip del govern ha fet eliminar qualsevol idea de fer un edifici de 
nova planta al costat del centre d’interpretació de la Panera. Ara es pretén, amb presses 
i sense recursos, consensuar una proposta a corre-cuita. Els preocupa el cost del 
projecte i com es finançarà. No consideren inadequada la ubicació del Museu a l’antiga 
Audiència; malgrat això, no creuen convenient descartar definitivament la seu 
inicialment prevista en el Pla de museus, si el cost de la rehabilitació de l’Audiència és 
similar al de la construcció d’un nou edifici. Únicament sabem que l’estimació de la 
rehabilitació està al voltant dels 4 milions d’euros; la dada no serà definitiva fins que 
estigui redactat el projecte. Els sobrecostos en les obres han estat un referent a la 
ciutat. És necessari fer el Plec de condicions per a la redacció del projecte de 
rehabilitació de l’edifici de l’antiga Audiència; d’aquesta manera sabrem el cost real de 
les obres de rehabilitació i podrem decidir la idoneïtat i conveniència d’un espai o altre. 
Demana votació separada dels punts de la proposta. S’abstindran de votar els punts 1, 
3 i 4 i votaran a favor la resta de punts.  
 
El Sr. Zaballos  explica que comparteixen amb l’equip de govern la voluntat de 
desbloquejar la situació en què es troba la qüestió relativa a la ubicació definitiva del 
Museu Morera. Sempre han estat a favor de cercar solucions adients. També anuncia 
que votaran a favor d’alguns punts de la proposta i s’abstindran de votar-ne altres. No 
votaran en contra per la voluntat de dotar al Museu d’una seu definitiva. Ara mateix hi ha 
dubtes raonables sobre si l’edifici de l’antiga Audiència seria el lloc més idoni per establir 
aquesta seu. Recorda que el projecte inicial es preveia, sota la idea del MALL (Museu 
d’Art de Lleida), al costat del Centre d’Art la Panera. Es va valorar inicialment en 11 
milions d’euros. Malauradament, per raons econòmiques, el projecte no es va poder 
materialitzar; no es va aprofitar el moment de bonança econòmica per poder fer aquest 
equipament museístic. El projecte es va replantejar a la baixa fins a fixar un pressupost 
de 6 milions d’euros, cosa que tampoc va ser  possible fer viable el projecte. La 
proposta de l’equip de govern d’ubicar el Museu Morera a l’antiga Audiència respon a 
raons econòmiques i també a raons de celeritat. En la situació actual aquestes dues 
variables continuen estant sense definir. Cal concretar si la rehabilitació realment tindrà 
un cost de 4 milions d’euros; quan es faci el projecte definitiu disposarem de les dades 
exactes. Per aquest motiu estan a  favor que es faci el projecte. És molt important poder 
garantir la viabilitat econòmica d’aquest projecte. El finançament previst, ara per ara, és 
de 2 milions d’euros de la Paeria, 1 milió del Govern central i 1 milió de la Generalitat. 
Aquest finançament no està assegurat i la situació financera de les administracions 
comporta inseguretat. Hem de saber el cost real i tenir assegurada la viabilitat 
econòmica en relació amb un calendari d’execució. No podem tornar a trobar-nos en 
una situació que obligui a ajornar novament l’execució del projecte. Si la situació 
econòmica millora potser seria assumible el projecte inicial de nova construcció; hem de 
pensar en un museu per als propers cent anys i que sigui un dinamitzador museístic i 
cultural de la ciutat. Les presses no han d’afectar l’adopció de les millors solucions. 
Seria bo que amb motiu del centenari tinguéssim la seu definitiva; malgrat això, les 
presses no han de condicionar que es pugui triar la millor opció possible. Demana que 
es faci el projecte; saber-ne els costos, les característiques i la viabilitat. Simultàniament 
cal treballar per fixar un calendari i aconseguir el finançament imprescindible. Quan 
tinguem totes aquestes dades podrem decidir si aquesta és la millor opció o si cal 
replantejar la situació. No tanquen la porta a recuperar el projecte revisat del MALL ni a 
considerar millor el de l’antiga Audiència. Cal fer el Museu; un museu viable i que 
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serveixi per a la projecció cultural i museística de la ciutat. Si s’opta per l’antiga 
Audiència, el Museu servirà per revitalitzar la rambla, Però, cal no oblidar que el millor 
projecte, segons els tècnics, és del MALL, al costat de la Panera.  
 
El Sr. alcalde  creu que la crítica sobre les presses en l’actuació municipal no és gaire 
procedent en aquest cas. En tot cas es podria criticar que el Museu no hagi tingut seu 
definitiva malgrat els gairebé cent anys de funcionament.  
 
La Sra. Parra  creu que la decisió que incorpora la proposta no s’ha adoptat amb 
presses; és el resultat d’un procés molt llarg, de molts anys de treball sobre el projecte 
del Museu Morera. Recorda que el projecte inicial tenia un cost proper als 11 milions 
d’euros, que va ser reduït a 6 milions. Aquests projectes s’han fet des de la Paeria i no 
van ser viables per manca de suport econòmic per part de les altres administracions. 
Estem treballant en la seu del Museu des de fa molts anys. Aquest tema ha preocupat i 
preocupa l’equip de govern i, afortunadament, també preocupa la ciutadania. Agraeix 
sincerament l’activitat de la Plataforma que va generar l’audiència pública sobre el 
Museu Morera i que ha fet que el tema sigui un motiu de preocupació de moltes entitats 
de la ciutat. En l’audiència pública feta al mes de setembre de l’any 2012 gairebé tothom 
va estar d’acord en el fet que calia redimensionar i replantejar el projecte del museu. La 
comissió creada a partir de l’audiència ha treballat en aquesta línia. Fruit d’aquests 
treballs va sorgir la possibilitat de reubicar el Museu. El projecte inicial (que valora molt 
positivament) no ha estat viable. Calia cercar una alternativa possible i viable. La 
proposta de l’edifici de l’Audiència és viable segons els tècnics museístics i els 
d’Urbanisme. Es tracta d’un edifici viu que cal rehabilitar i adequar. S’han fet estudis 
previs sobre les possibilitats d’aquest edifici i els tècnics del Museu estan convençuts 
que aquesta és una ubicació factible i que millora moltíssim les condicions actuals. 
Destaca la importància de la col·lecció del Museu, que hem de conservar i donar a 
conèixer. Cal que la ciutadania identifiqui el Museu amb un edifici concret. Explica que 
després d’haver informat la comissió de seguiment i de tenir els primers informes, 
l’equip de govern ha d’adoptar decisions. Considerant els primers informes que tenim, 
hem de fer un pas més i encarregar el projecte que justifiqui si és viable la nova seu; 
tenim certes garanties que això serà possible. Hauria estat molt positiu tenir el vot 
favorable de tots els grups; malgrat això, valora molt positivament les abstencions i el 
compromís de continuar parlant sobre la qüestió. El nou Museu incrementarà la 
dinamització de la vida cultural de la ciutat tingui una ubicació o una altra. En l’actualitat 
la Panera i el Morera treballen conjuntament tot i que estan separats físicament; podem 
continuar mantenint aquest model de cooperació.  
 
El Sr. Vilella  diu que la construcció de la nova seu del Museu Morera porta un retard de 
10 anys. Ara es vol enllestir la solució de manera ràpida, la qual cosa no és 
especialment adequada. Creu que no és cert el retret que ha fet la Sra. Parra en relació 
amb la manca de col·laboració de les altres administracions en relació amb aquest 
projecte. El Govern de l’Estat va atorgar un ajut d’1 milió d’euros per a la construcció del 
nou museu; la Paeria es va deixar perdre aquesta subvenció. Reitera que el seu grup no 
està en contra rotundament que el Museu Morera s’ubiqui a l’edifici de l’antiga 
Audiència. Temen que la rehabilitació de l’edifici costi més que fer-ne un de nou, 
especialment dissenyat com a museu. Per això necessiten saber el cost real i no creu 
que calgui descartar completament el projecte inicial. Aquest debat caldria fer-lo amb 
més tranquil·litat. Si es demostra que l’antiga Audiència és el lloc idoni i que la 
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rehabilitació té un cost inferior al de fer un edifici nou, el Grup del PP no tindrà cap 
inconvenient a donar suport a la proposta. Cal fer bé les coses. 
 
El Sr. Zaballos  diu que la clau d’aquest debat és que puguem decidir quina és realment 
la millor ubicació per al Museu i que aquest tingui una seu definitiva. Les decisions s’han 
d’adoptar amb el màxim coneixement de causa i la màxima informació. El primer 
projecte de MALL no va ser viable per manca de suport de les altres administracions; 
ara ens podem trobar amb una situació similar, ja que no tenim la seguretat que 
l’Administració central i la de la Generalitat puguin donar suport al projecte. Cal treballar 
molt seriosament el fet de tenir garantit el finançament del nou projecte. Per votar a 
favor d’una proposta cal tenir totes les dades de la mateixa i encara no tenen alguns 
dels documents demanats a la Comissió. Quan tinguem el projecte i tota la informació 
necessària podrem analitzar l’alternativa i votar en conseqüència. Estan oberts a 
qualsevol possibilitat. Tots volem la millor ubicació possible d’un museu que ha de ser 
un gran actiu de la ciutat.  
 
La Sra. Parra  reconeix que el Govern central va atorgar un ajut d’1 milió d’euros quan 
governava el partit socialista. En aquells moments volíem executar un projecte d’11 
milions i calia trobar ajuts per finançar la resta. Ara s’ha redimensionat el projecte i tenim 
una alternativa que és possible. Tots treballem en la mateixa línia. La proposta del Ple 
no és el resultat d’una actuació precipitada; la corporació ha d’adoptar decisions 
després dels processos de debat. Cal que la redacció del projecte ens demostri si el 
projecte és factible. Explica la història de les diverses seus del Museu Morera; la manca 
de seu identificativa és un problema que ve de molt lluny. La potencialitat de la col·lecció 
requereix una seu definitiva que dinamitzi la vida cultural de la ciutat. El Museu 
necessita un espai definitiu, digne, que permeti treballar amb el màxim rigor.  
 
El Sr. alcalde  diu que la seu definitiva del Museu ja està trobada. Considera que l’edifici 
de l’antiga Audiència és la millor seu per diverses raons. En primer lloc per raons de 
política global de ciutat; ajudem la Rambla de Ferran i una àrea objecte d’un Pla de 
barris. Donar vida a la Rambla és una idea que s’ha reiterat moltes vegades al Ple i als 
debats ciutadans. En segon lloc, perquè es tracta d’un edifici històric que ara serveix a 
un conjunt de sectors parcials dels serveis municipals. Aquest edifici ha de tenir una 
finalitat de visió global de l’estructura de l’Ajuntament. En tercer lloc destaca que el cost 
està estudiat amb rigor i té un pressupost de 3,6 milions d’euros més el cost del trasllat 
de personal. Aquesta avaluació està feta pel cap d’Enginyeria de l’Ajuntament i per 
l’arquitecta municipal, validada per INQUA (l’antic Consorci Lleidatà de Control). El cost 
aproximat es té quan es fa l’avantprojecte, dada de la qual disposem; el cost real només 
el sabrem quan el projecte s’hagi executat. Disposem de les dades suficients per 
encarregar el projecte amb garanties. La quarta raó és que aquest projecte concorda 
amb la idea de potenciar la rehabilitació. El projecte planteja rehabilitar un edifici, 
coincidint amb les actuals tendències arquitectòniques i que és el discurs polític 
dominant (especialment en els sectors progressistes). Creu que són raons 
suficientment, raonades, que avalen que la millor seu per al Museu Morera és l’edifici de 
l’antiga Audiència, a la Rambla de Ferran. Explica que es va retornar el milió d’euros 
d’ajut atorgat pel Govern central, perquè complim les lleis i som rigorosos. L’Ajuntament 
havia de ser prou responsable per no abordar un projecte de més de 10 milions d’euros 
si només en tenia garantit un milió. Hi ha la voluntat de l’actual govern de tornar a 
contribuir en la nova seu del Museu Morera. El Govern de la Generalitat tard o d’hora 
també contribuirà; potser més tard per raons financeres (per això reclamem un nou 
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escenari financer per a Catalunya). La voluntat de col·laboració de la Generalitat hi és 
amb tota seguretat. El projecte de 4 milions d’euros és viable, respon a una necessitat 
cultural de la ciutat i és una aspiració ciutadana. Hem d’adoptar solucions després del 
debat i la participació fetes amb tot el rigor.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 7. Aprovació inicial del Reglament per a l’ús de la Llengua Catalana de 
l’Ajuntament de Lleida 
 
La Sra. Parra  diu que en la darrera Comissió Informativa de Cultura es va informar la 
proposta d’actualització del Reglament per a l’ús de la llengua catalana; era una 
demanda que havia arribat al Ple per una moció del Grup de CiU, acceptada per l’equip 
de govern. Explica que l’actual Reglament municipal prové de l’any 1996; l’aparició de 
noves lleis de política lingüística i la modificació de l’Estatut requerien actualitzar 
aquesta norma. En la Comissió Informativa el Grup del PP va presentar tres esmenes 
de les quals n’ha estat acceptada una; les altres dues han estat retirades pel grup 
proponent. Agraeix al PP l’abstenció que ha anunciat.  
 
El Sr. Vilella  explica que el PP defensa el bilingüisme real en tots els àmbits de 
l’administració i de l’educació. En coherència amb aquestes conviccions, i amb estricte 
respecte a la Constitució i a l’Estatut, defensen la cooficialitat de les llengües castellana i 
catalana, sense admetre una preeminència de l’una vers l’altra. La legalitat imposa l’ús 
d’ambdues llengües de manera equidistant. La Llei de política lingüística de Catalunya, 
en el seu article primer, manifesta que cal garantir l’ús normal i oficial del català i del 
castellà. Aquesta declaració de la mateixa Llei és la que han demanat que consti també 
en l’article primer del nou Reglament. Esmenta el contingut de l’article 3 de la 
Constitució i el contingut de la sentència del TC 31/2010, que va declarar 
inconstitucional el terme “preferent” de l’article 6 de l’Estatut de Catalunya. Es confirmà 
que la llengua pròpia de Catalunya és el català, que és la llengua d’ús normal de les 
administracions públiques i és la llengua normalment utilitzada com a vehicular i 
d’aprenentatge en l’ensenyament. És la llengua oficial de Catalunya com també ho és el 
castellà. Totes les persones tenen dret a fer servir les dues llengües oficials i els 
ciutadans de Catalunya el dret i el deure de conèixer-les. Hem d’establir les mesures 
necessàries per facilitar l’exercici d’aquests drets i el compliment d’aquest deure. No hi 
pot haver discriminació per l’ús d’una o altra llengua. El PP no reclama res més que la 
Paeria garanteixi l’ús normal i oficial de les dues llengües amb el nou Reglament per a 
l’ús de la llengua catalana. Consideren que per evitar sorpreses caldria suprimir del 
Reglament la paraula preferent, tot i que figura d’una manera molt “aigualida” en el text. 
Comenta que aquesta qüestió ha comportat sentències contràries en reglaments fets 
per altres administracions. El Grup del PP valora positivament que l’equip de govern 
hagi acceptat una de les seves esmenes, en relació amb la garantia de l’ús normal i 
oficial del castellà i del català. Per aquests motius el seu grup s’abstindrà de votar, atès 
que s’ha acceptat l’esmena que per al seu grup era la més important i innegociable.  
 
La Sra. Torrent  diu que la Sra. Montse Parra ja s’ha referit als antecedents d’aquesta 
modificació normativa. Aquest Reglament és molt important i per aquest motiu cal 
destacar que sigui aprovat. La situació del català al nostre país mereix ser comentada. 
D’una banda tenim la normativa de política lingüística de l’any 1998 i, d’altra banda, el 
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contingut de l’article 6 del vigent Estatut. Aquestes normes han estat el fonament de 
l’actualització del nostre Reglament. Llegeix el primer paràgraf de l’article 6 de l’Estatut 
que considera que el català és la llengua preferent de les administracions públiques i 
dels mitjans de comunicació públics de Catalunya. Aquesta preferència calia introduir-la 
en l’actualització del reglament. La situació del català al nostre país es planteja com un 
bilingüisme oficial que no genera automàticament estabilitat entre les llengües ni és una 
garantia de supervivència d’una d’elles. Nosaltres tenim dues llengües oficials i hem de 
ser conscients que l’equilibri dels usos lingüístics és inestable, cal estar atents. 
L’Administració ha de vetllar perquè no es produeixi la suplantació d’una llengua per 
l’altra. Durant anys hem aplicat una política de discriminació positiva a favor del català; 
no hem de fer marxa enrere en aquest propòsit. La immersió lingüística és una correcció 
en relació amb l’ús d’una llengua molt majoritària que fora del nostre territori és 
hegemònica i que pot desestabilitzar la supervivència del català. Això justifica la 
importància del Reglament que avui aprovem.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup del PP.  
 
 
Punt núm. 22. Aprovació definitiva de la modificaci ó de l’Ordenança Fiscal 2.1 
Taxa per tramitació de documents, autoritzacions ad ministratives i llicències 
 
El Sr. Vilella  diu que la millor garantia per donar compliment a la funció social de la 
propietat d’un habitatge desocupat és l’adopció de mesures consensuades amb el 
sector privat. L’al·legació de CiU ha concretat el nombre d’habitatges desocupats que 
s’han de posar a disposició del lloguer social, atenent el nombre d’immobles que tingui 
cada entitat. Considera que l’aplicació d’aquesta taxa és una sanció encoberta per a la 
utilització anòmala d’un habitatge desocupat. Creu que la posada a disposició 
d’habitatges per a lloguer social serà més efectiva si es negocia la cessió voluntària 
d’habitatges buits; l’establiment de sancions no serà tan efectiu. Per això el Grup del PP 
s’abstindrà de votar aquesta ordenança, tal com van fer en l’aprovació inicial.  
 
El Sr. Postius  explica que han arribat a un acord satisfactori amb el Govern sobre quina 
mesura calia aplicar per fer que els habitatges buits es posin al servei del dret a 
l’habitatge. Una nova taxa que penalitza la desocupació anòmala i permanent d’un 
habitatge. Això no exclou la negociació amb les entitats bancàries i els propietaris de 
molts habitatges a la ciutat. Si no hi ha acord i voluntat dels propietaris s’aplicarà 
l’ordenança. El diàleg i el consens no han d’impedir ser ferms en la defensa de 
l’habitatge, el benestar i la cohesió social dels veïns i veïnes. Recorda que fa tres mesos 
van recollir el clam del carrer sobre aquest tema i ho van posar al debat al Ple, 
mitjançant una moció. Han presentat al·legacions per millorar la taxa, que han acabat 
amb l’acceptació per part de l’equip de govern, cosa que agraeix públicament. Creu 
evident que qui més habitatges buits té, sense causa justificada, ha de posar-ne més a 
disposició de l’habitatge social. Volien que la taxa fos progressiva i, al mateix temps, útil 
i eficaç per a les famílies que han perdut el seu habitatge. No es tracta de perseguir 
ningú, sinó d’ajudar a aquells que no tenen un habitatge per viure. Explica el contingut 
concret de l’al·legació. També han acordat amb l’equip de govern fer un seguiment del 
registre d’habitatges buits a la ciutat i que la recaptació de la taxa es destini íntegrament 
a polítiques municipals d’habitatge. Ens dotem d’una taxa que cal fer que sigui eficaç. 
Vetllaran perquè no sigui només un gest i que s’apliqui quan el procés de negociació no 
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ha donat fruits. Ha de ser una taxa social, que no pretengui recaptar, sinó ajudar a 
solucionar un problema greu i dramàtic de part dels nostres conciutadans.  
 
La Sra. Mínguez  explica que la preocupació pel problema de l’habitatge és compartida 
per tots els grups municipals; és una de les preocupacions més importants de la 
ciutadania. Tot i que aquesta matèria no és una competència dels ajuntaments, les 
administracions locals estem al capdavant per solucionar aquesta problemàtica. No es 
tanca cap via de negociació i de diàleg; aquesta taxa és una eina complementària. 
L’Ajuntament ha posat la taxa i, al mateix temps, ha atorgat incentius fiscals a les 
persones que posen a disposició de la borsa d’habitatges els seus immobles. Recorda 
la frase que es va dir al Ple (en el debat de la moció) que tenim persones sense 
habitatge i habitatges sense persones. Les administracions hem d’intentar que aquest 
binomi contradictori trobi elements d’igualtat. Treballem amb les entitats i amb  els grans 
propietaris per tal que puguin facilitar l’ocupació dels habitatges. Explica la tasca feta per 
l’Oficina Local d’Habitatge, els treballs de la Taula de l’habitatge i els incentius fiscals 
que s’han implementat per facilitar el lloguer. També s’aplicaran sancions si hi ha un 
gran volum d’habitatges que es fan servir d’una manera anòmala. Tots els camins estan 
oberts per tal de mobilitzar el parc d’habitatges de la ciutat.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup del PP.  
 
 
Punt núm. 23. Aprovació del Plec de clàusules admin istratives, econòmiques i 
tècniques que han de regir la licitació pública per  a la concessió d’obra pública 
relativa a la construcció i explotació d’un equipam ent comercial – Mercat 
Municipal de Balàfia de Lleida i inici de la licita ció  
 
El Sr. Peris  explica que s’ha introduït una esmena in voce, a petició del Grup del PP, en 
el Plec de clàusules tècniques, clàusula setena, apartat 6.2, amb la incorporació  del 
següent paràgraf: “L’entitat concessionària haurà de cedir l’ús dels espais destinats per 
a usos públics complementaris a l’Ajuntament de Lleida en el cas que aquests no siguin 
explotats per l’entitat concessionària de forma directa o mitjançant fórmules de cessió de 
la gestió en el termini de dos anys des de la finalització de les obres de construcció de 
l’equipament comercial – MM Balàfia de Lleida.” 
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 37. Moció del Grup Municipal del PP per a  la implantació de 
comissaries externes de proximitat a Lleida 
 
La Sra. Batalla  presenta la moció. Aquesta moció té com a objectiu continuar 
aproximant la Guàrdia Urbana a la ciutadania i a la vida de cada barri. Es pretén facilitar 
els contactes de les institucions policials amb els ciutadans per garantir la convivència i 
el civisme entre els veïns. Per això, es proposa la implantació de comissaries externes 
de proximitat, que han de ser punts de referència per a les persones que tinguin 
problemes o dubtes que requereixin l’assessorament professional de la policia d’una 
manera més accessible i ràpida que en una comissaria convencional.  La ubicació de 
les comissaries en els centres cívics donarien un plus de normalitat i proximitat a la 
ciutadania. Anar a la comissaria convencional pot ser un problema per a algunes 
persones: o per distància física o per suposar que el seu problema no té importància 
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suficient. Els punts de recollida de denúncies haurien de donar cobertura a tots els 
barris de Lleida, com a mínim un dia la setmana. El servei es prestaria per un agent de 
la Guàrdia Urbana que derivaria les instruccions (quan escaigués) al cos policial 
competent. Llegeix les tasques policials que podrien desenvolupar-se en aquestes CEP 
i que estan transcrites en la part dispositiva de l’acta. Demana als grups el suport a la 
moció per tal de facilitar el contacte de les institucions policials amb la ciutadania i 
aproximar-les als problemes concrets de cada veí. 
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup votarà a favor de la proposta de moció. Comparteixen 
la necessitat de millorar l’atenció i proximitat que els agents de la Guàrdia Urbana 
transmeten a la ciutadania. La proposta pot ser una bona eina, perquè des dels barris 
els nostre agents esdevinguin (una vegada més) una cara amable, propera, que treballa 
la prevenció i la pedagogia. Explica que en altres municipis aquestes CEP són 
compartides amb els Mossos d’Esquadra; és una bona manera d’acostar la policia als 
barris i fer més quotidiana la seva imatge. Han de ser un punt de referència per a 
l’assessorament professional. Hem de contribuir a treballar per una policia local molt 
més accessible. Els sorprèn que l’equip de govern no s’avingui a parlar sobre aquesta 
proposta i a debatre les alternatives i continguts. Els centres cívics generen moltes 
sinèrgies amb els veïns i els agents poden participar en la vida del barri de manera més 
intensa. No s’ha volgut negociar ni fer una prova pilot itinerant per analitzar quina podria 
ser la repercussió d’aquesta proposta. No podem negar-nos a treballar per millorar la 
proximitat i el servei als veïns en matèria de seguretat i prevenció.  
 
La Sra. Mestres  diu que han estudiat la moció i han decidit que no podien donar-hi 
suport per les raons especifiques que tot seguit explica. Quan es va inaugurar la nova 
caserna (fa ara tres anys) ja es va estudiar si convenia mantenir altres oficines en llocs 
determinats de la ciutat. Els especialistes no van aconsellar en cap cas fer aquest tipus 
de descentralització, amb petites casernes o llocs d’ubicació policial als barris. L’opció 
de la Guàrdia Urbana és la mateix que ha adoptat el cos dels Mossos d’Esquadra (que 
són qui tenen les competències en matèria de seguretat ciutadana). Creu que els grups 
de l’oposició no tenen prou informació sobre la tasca que fa la Guàrdia Urbana a la 
ciutat, i especialment en els barris, per la qual cosa s’ofereix a facilitar-los-hi.  L’any 
2006 havíem fet un total de 6.000 actuacions als barris; l’any 2013 en vàrem fer 37.427, 
amb el nou sistema organitzatiu. Tenim 30 persones destinades exclusivament a policia 
de barri; 8 persones específicament dedicades a atendre la ciutadania i visitar els 
directors de les escoles, dels centres cívics, comerciants, etc. (explica els 
procediments). Treballem la proximitat i es continuarà incidint-hi. Aquest tipus de 
comissaries externes implicaria un seguit d’inversions en xarxes i dotacions  i 
necessitaria 50 agents més. Si els Mossos d’Esquadra instal·len aquestes comissaries 
nosaltres ens podríem plantejar compartir aquesta manera de treballar.  
 
La Sra. Batalla  agraeix el vot favorable de CiU i lamenta que l’equip de govern no doni 
suport a una iniciativa que suposa apropar els cossos de seguretat a la ciutadania. 
Aquestes comissaries estan pensades per donar seguretat als ciutadans i també per 
evitar desplaçaments. Explica que tant la Guàrdia Urbana com els mossos poden rebre 
qualsevol tipus de denúncia i després ja la trametran al cos que correspongui (llegeix la 
normativa reguladora de les funcions dels cossos policials  en matèria de seguretat i de 
trànsit). No creu que provoquessin un cost gaire elevat, ja que es tracta de posar 
aquestes comissaries en instal·lacions municipals. No caldria tampoc crear tantes 
places de guàrdies, ja que es demana que un agent vagi un cop a la setmana a cada 
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barri. Reitera que hi ha persones que consideren que els problemes que volen 
denunciar no tenen suficient entitat per justificar un desplaçament fins a la caserna 
actual. Cal facilitar les consultes. Recorda que fins fa poc vam tenir una comissaria 
mòbil de la qual s’ha dit que va costar 300.000 euros.  
 
La Sra. Obis  creu que no es tracta de descentralitzar la caserna actual ni de fer petites 
casernes a mida. Cal establir punts d’atenció directa per millorar la proximitat. És un 
servei més que pot ser útil a la ciutadania. Vol saber quins són els arguments que 
justifiquen que caldria disposar de 50 agents més i quina és la inversió que caldria fer 
(que s’ha dit que tindria un cost elevat). Volem que els nostres agents siguin vistos com 
un ajut de més proximitat que l’actual, actuant en matèries de prevenció i fent més 
pedagogia encara. Lamenta que no s’hagi pogut parlar d’altres experiències en què els 
mossos d’esquadra han fet actuacions en aquest sentit.  
 
La Sra. Mestres  reitera que les competències en seguretat ciutadana són dels Mossos 
d’Esquadra íntegrament. Nosaltres col·laborem i ens coordinem setmanalment amb els 
mossos en les taules de coordinació. No descarta que en un termini de 10 o 15 anys la 
ciutat de Lleida necessiti que fem altres plantejaments. Els costos als quals ha fet 
referència són els que suposaria la necessitat d’ampliar els punts de connexió amb la 
xarxa SIP de la Generalitat o amb la GESPOL. La feina de proximitat que es demana la 
fan tot l’any els 8 agents de proximitat i els 30 destinats als barris. Reitera que si els 
Mossos d’Esquadra incrementen substancialment el nombre dels seus efectius a la 
ciutat per patrullar i treballar els temes de seguretat i judicials, podríem canviar la nostra 
forma de treballar als barris. 
 
La Sra. Batalla  considera que la seva proposta demana essencialment bona voluntat 
per part de l’equip de govern per estudiar aquesta qüestió i implementar millores com 
aquesta. 
 
Es rebutja la moció amb 14 vots en contra del Grup del PSC i 12 vots a favor dels grups 
del PP i de CiU.  
 
(Abans del debat i  la votació havia abandonat  la sessió el regidor Sr. Jesús Castillo).  
 
 
Punt núm. 38. Moció del Grup Municipal de CiU perqu è l’Ajuntament de Lleida 
cedeixi el padró municipal de la ciutat a la Genera litat per a la realització de la 
consulta el 9 de novembre del 2014  
 
El Sr. Postius  recorda que la Paeria es va sumar, el mes passat, al Pacte nacional per 
al dret a decidir; ha donat suport al pacte per tal de fer una consulta per decidir el futur 
polític de Catalunya el proper dia 9 de novembre. Aquesta  és la voluntat d’una àmplia 
majoria de lleidatans i lleidatanes, tal com han expressat mitjançant nombroses 
mobilitzacions. Consegüentment creu que hem de cedir el padró municipal per fer la 
consulta (objecte de la moció que ara votarem). Agraeix el vot favorable del grup 
socialista i lamenta els vots en contra del PP un cop més amb el no a Catalunya per 
bandera. L’Ajuntament deixa constància del seu compromís real amb la celebració d’una 
consulta per decidir el futur polític del nostre país. El fet de votar és l’essència de la 
democràcia; votar amb llibertat, pacíficament, amb garanties legals. No hem de tenir por 
de l’expressió de la democràcia. Alguns tenen por que el resultat no sigui el que ells 
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defensen. Els dos grans partits espanyols (PP i PSOE) es creuen amb la capacitat de 
decidir per tots nosaltres; posen per davant la llei a la voluntat d’un poble. Neguen als 7 
milions de catalans la possibilitat de votar perquè tenen por de l’arma de la democràcia 
que ha substituït les imposicions polítiques com les que hem patit a Catalunya des de fa 
300 anys. Des de l’Estat no s’accepta la consulta, perquè estan instal·lats en el “no” i es 
pensen que Catalunya és una autonomia més. Han de saber que el poble català està en 
marxa i que les institucions (entre les quals hi ha la Paeria) també diuen sí a votar. 
Buscarem la construcció de marcs legals per poder fer la consulta i per donar la veu i el 
vot al poble de Catalunya. Per això, és tan important aquesta moció. Els ajuntaments 
manifestem la voluntat de cedir el padró en el moment en què sigui convocada la 
consulta. El PP de Lleida ha de saber que malgrat que rebem sempre molts “nos” els 
continuarem estenent la mà, perquè també ells votin pel futur de Catalunya. Cadascú 
que voti allò que cregui segons les seves conviccions; però, en el viatge fins a fer la 
consulta hem d’estar tots junts per fer-la possible.  
 
La Sra. Camps  explica que han esmenat la moció presentada inicialment per CiU i 
agraeix la voluntat d’entesa que ha demostrat aquest grup. S’ha esmenat la part 
resolutiva en el sentit d’introduir el concepte que el seu grup considera fonamental: que 
aquesta possible cessió del padró es faci emparada suficientment per una norma de 
rang legal. Aquest posicionament és el que sempre ha mantingut el grup socialista  quan 
ha votat a favor de la consulta. És incontestable que l’Ajuntament s’ha pronunciat 
reiteradament a favor de votar i el grup socialista ha mantingut sempre el mateix 
posicionament. Han dit sí sense matisos. Han discrepat del Grup de CiU en la forma i la 
manera de fer-ho. S’ha d’acabar amb la manca de diàleg que s’està mantenint entre el 
Govern central i el de la Generalitat. La consulta no es podrà fer sense diàleg i sense 
pacte entre els governs. Ara estem debatent un pas més amb la proposta de moció. Tot 
i això, aquesta moció té una part de virtual en tant que la consulta no està convocada i 
no hi ha llei de consultes possible que l’empari. Per aquest motiu el grup socialista ha 
proposat una esmena similar a l’aprovada en altres ajuntaments. Llegeix la part 
dispositiva de la moció i comenta que calia precisar-la tal com s’ha fet per tal de no 
vulnerar diverses normes reguladores del padró d’habitants, especialment les de 
protecció de dades de caràcter personal o la LRBRL. Ens cal una llei que empari la 
possibilitat de cessió de les dades padronals.  
 
La Sra. Horcajada  diu que tornem a parlar al Ple, altra vegada, d’un tema que està sent 
un reiterat objecte de debat. La variant d’avui és la cessió del padró d’habitants  a la 
Generalitat per la consulta del 9 de novembre. El Grup del PP votarà en contra per tres 
motius fonamentals. En primer lloc per motiu de legalitat. En segon lloc perquè estem 
parlant d’un escenari hipotètic i imaginari. En tercer lloc perquè entenen que aquesta 
moció és una mesura de pressió sobre els ajuntaments i sobre els seus alcaldes. Quant 
a la legalitat, destaca que l’esmena incorporada posa de manifest el canvi introduït 
sobre el raonament de l’exposició de motius que argumentava que calia cedir el padró 
de conformitat només amb la normativa catalana. Per dir que farem i complirem el que 
digui la llei no cal aprovar mocions. La moció pretén -en el fons- que l’Ajuntament de 
Lleida se sumi a la cessió de dades per a una consulta il·legal. El vot negatiu del seu 
grup ho és en consideració no tant a la part diapositiva de la moció com per allò que es 
diu a l’exposició de motius. Els ajuntaments no poden cedir les dades per aquesta 
hipotètica consulta del 9 de novembre tal com està plantejada (aquesta cessió aniria en 
contra de la LRBRL, del text refós de la LMRLC, de la Llei orgànica de protecció de 
dades de caràcter personal  i de la LOREG). Cal diferenciar entre el cens electoral i el 
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padró municipal (ho explica). El padró municipal és un registre administratiu on consten 
els veïns d’un municipi i les dades del padró són la prova de la residència en el municipi. 
Aquestes dades només poden ser cedides a altres administracions, sense el 
consentiment dels veïns, quan siguin necessàries per exercir les respectives 
competències. Les dades poden ser cedides a la Generalitat per a l’exercici de les 
seves competències. Sense habilitació legal per convocar el referèndum o la consulta, 
no hi ha cap argument que justifiqui la cessió de dades sense consentiment dels 
afectats. Estem discutint aquesta moció, perquè es vol que les dades del padró siguin 
cedides per una eventual consulta il·legal. La convocatòria de referèndums és, segons 
la Constitució, competència estatal (fet que reafirma la normativa reguladora dels 
referèndums i el mateix Estatut de Catalunya o la llei de consultes populars catalana). 
La normativa catalana (present i en tràmit) limita les consultes a matèries que siguin 
competència de la Generalitat. Parlem d’un escenari hipotètic i futurible, per la qual cosa 
la moció només pretén pressionar els ajuntaments i els alcaldes seguint el full de ruta de 
l’ANC. El mateix objectiu tenia la carta enviada el mes passat als alcaldes per la 
vicepresidenta del Govern de la Generalitat. La cessió del padró és un debat 
innecessari. Les dades bàsiques ja les té la Generalitat mitjançant l’Institut d’Estadística 
de Catalunya. Volen que els ajuntaments siguin còmplices d‘una il·legalitat que es vol 
fer pel Govern de la Generalitat. Lamenta que l’equip de govern doni suport a la moció. 
No hi ha convocada cap consulta ni cap llei que l’empari. El PP creu que la millor 
manera de dir “sí” a Catalunya és defensar la legalitat; les lleis són la garantia de la 
convivència i de la democràcia. Les lleis són l’expressió de la voluntat popular i s’han de 
complir i, si no s’hi està d’acord, modificar-les. Cal dialogar i fer política.  
 
El Sr. Postius  diu que la Sra. Horcajada no és prou conscient de la realitat sobre 
aquesta qüestió; confon la voluntat popular amb la voluntat del Partit Popular. Recorda 
que hi ha un acord del Parlament de Catalunya, amb el suport majoritari de diverses 
forces polítiques, que es van posar d’acord perquè el 9 de novembre es faci una 
consulta a Catalunya. Qüestiona que es pugui considerar que el fet de votar sigui una 
il·legalitat. Explica que fa 15 dies, al Congrés dels Diputats, una delegació del Parlament 
de Catalunya va plantejar una proposició de Llei sobre la qual el PP no va voler parlar. 
La llei emana del poble i el principi democràtic està per sobre del principi de legalitat. La 
llei no és el més important. Critica que el president del Tribunal Constitucional sigui 
militant del PP quan aquest partit diu que defensa sempre el principi de legalitat. La 
consulta no és un escenari de futur de ciència-ficció: hi ha una data marcada i s’estan 
fent els tràmits per poder fer la consulta (primer al Congrés dels Diputats i ara al 
Parlament de Catalunya amb la futura llei de consultes). La moció no és cap mesura de 
pressió: es demana que els ajuntaments ajudin i recullin el testimoni de la societat civil, 
com a administracions més properes a la ciutadania. Lamenta el contingut de la 
intervenció de la Sra. Horcajada. Voldria que l’energia que dedica el PP a deslegitimar 
aquest procés fos invertida en refer ponts de diàleg. 
 
La Sra. Camps  diu que del debat es veu clarament les dificultats perquè tots dos 
governs (central i Generalitat) es posin d’acord. És difícil que el procés arribi a bon 
terme si no hi ha pacte i diàleg. La moció no és una sentència: és la manifestació d’una 
voluntat política dels grups municipals. La proposta que se sotmet a votació diu 
clarament que la disposició del padró es farà si es convoca la consulta i en els termes 
que disposi la llei. Si es convoca la consulta els serveis jurídics de la corporació 
analitzaran quines són les prescripcions legals aplicables, tal com es fa en la resta 
d’acords municipals. Actuarem sempre d’acord amb la llei. La cessió del padró no 
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infringirà la normativa de protecció de dades si una norma amb rang de llei així ho 
autoritza. Avui ni la consulta està convocada ni està tramitada una llei de consultes 
catalana que pugui donar empara a fer-la. El debat és virtual i no deixa de ser 
estrictament una declaració política. Reiterem la voluntat perquè el poble català disposi 
sobre el seu futur i ens posem a disposició del Govern de la Generalitat sempre que el 
que se’ns demani estigui emparat pel marc legal. L’enrocament en els posicionaments 
dels governs fa impossible que avancem i siguem capaços –tots plegats- d’arribar a 
l’objectiu comú: que el poble sigui consultat.  
  
La Sra. Horcajada  diu que la voluntat popular s’expressa a les urnes i al Congrés dels 
Diputats es va debatre i votar una proposició que va ser rebutjada pels representants de 
la voluntat popular. Critica que CiU digui que no es representa la voluntat popular quan 
un òrgan de representació vota allò que no els agrada. Critica també que el Sr. Postius 
hagi dit que la llei no és el més important; és greu que això ho digui una persona que 
representa el partit que governa la Generalitat i que és regidor a la Paeria. Creu que 
l’expressió que ha fet servir és totalment desafortunada. Comparteix amb la Sra. Camps 
la valoració que estem parlant d’un escenari hipotètic. No entén per quin motiu hem 
d’aprovar mocions com aquestes; si en algun moment s’aprova una llei que obliga a 
facilitar el padró així es farà sense necessitat de mocions. No cal que declarem que 
complirem la legalitat. També diu que el PP no decideix si una norma és o no és 
constitucional; és el Tribunal Constitucional qui ho decideix. El nostre sistema judicial és 
el resultat de la voluntat popular, quan va votar la Constitució que també va ser 
aprovada per la majoria de la població catalana.   
 
El Sr. Postius  està d’acord amb el fet que la voluntat popular s’expressa a les urnes; 
per això es vol fer la consulta el dia 9 de novembre, perquè els catalans puguin votar. 
Reitera que les seves paraules de la intervenció anterior volien deixar palès que abans 
del principi de legalitat hi ha el principi democràtic. Agraeix al grup socialista que s’hagi 
pogut arribar a un acord. Creu que no parlem d’un escenari hipotètic.  El Sr. alcalde ha 
rebut una carta de la vicepresidenta del Govern demanant-li què faria per facilitar la 
consulta del proper 9 de novembre. La moció d’avui és una bona resposta a aquesta 
petició.  
 
La Sra. Camps  diu que una carta de la vicepresidenta del Govern no és una 
convocatòria de consulta. Aquesta carta s’entén en el marc de les relacions 
institucionals entre administracions.  
 
El Sr. alcalde  explica que va rebre la carta de la vicepresidenta i encara no l’ha 
contestat per manifestar la voluntat d’una hipotètica petició que poguessin fer. Creu que 
la Paeria s’ha pronunciat inequívocament pel dret a decidir i per pertànyer al Pacte 
nacional pel dret a decidir. Avui aprovarem cedir el padró d’habitants si el Govern de la 
Generalitat ho demana, dintre del marc legal. L’Ajuntament de Lleida no cometrà mai 
cap il·legalitat. Donarà suport als processos consultius que es facin dintre del marc de la 
legalitat.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup del 
PP.  
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PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1.  El Sr. Cerdà  recorda que el Ple passat van fer una moció relativa a la 
situació de l’AEM, per donar tranquil·litat al club. Pocs dies després van rebre la visita 
d’uns tècnics que van fer una inspecció (per ordre, suposa, de la família Recasens)  
sense que el club tingués cap tipus de coneixement sobre els motius. Pregunta si 
l’Ajuntament era coneixedor d’aquests fets i reitera el neguit que estan provocant en els 
responsables del club.  
El Sr. alcalde diu que ja tenen concertada visita amb la família Recasens per parlar 
d’aquest tema. Hi ha voluntat de diàleg, molt probablement en un sentit constructiu. 
També l’alcalde es reunirà amb el club. 
El Sr. Alonso pren nota de la informació facilitada pel Sr. Cerdà. Preguntarà si han 
demanat algun tipus d’autorització i li facilitarà la informació al regidor de CiU.  
El Sr. Cerdà només demana que s’estigui al cas i que s’informi al club, perquè puguin 
estar tranquils.  
 
Número 2. La Sra. Obis  vol que consti en acta que el mes passat van demanar, en 
relació amb l’estacionament de les escoles Alba, el conveni o acord amb el qual s’havia 
arribat entre l’Ajuntament i la Generalitat; el Sr. alcalde es va comprometre a enviar-los 
aquest document sobre el qual havia parlat el Sr. Castillo. Vol que consti la rectificació 
posterior perquè després del Ple el regidor Sr. Castillo va reconèixer que no hi havia res 
escrit, si no que es tractava d’un compromís verbal fruit d’una conversa. El Sr. alcalde 
no ens pot fer arribar cap document referent a aquest tema, ja que no existeix.  
 
Número 3.  El Sr. Zaballos  explica que entre els molts discursos que s’han fet amb 
motiu de la Diada de Sant Jordi s’ha parlat de la gran importància de la lectura. Agrairia 
que el Sr. alcalde donés les instruccions pertinents, perquè la moció que es va aprovar 
per unanimitat  -ja fa un any- sobre el projecte “Lleida llegeix” es posés en marxa. Poc 
temps després d’aprovar la moció van presentar a la Regidoria de Cultura un projecte 
per fer-lo possible. Ha passat un any i no hem fet res sobre aquest tema. Reitera la 
voluntat de col·laboració del seu grup per tal que aquest projecte sigui una realitat i 
puguem fomentar la lectura d’una manera atractiva.  
El Sr. alcalde diu al Sr. Zaballos que té tota la raó i encomana a les regidories 
d’Educació i de Cultura que posin en marxa aquest projecte.  
 
Número 4. El Sr. Solé  explica que en la reunió de la Comissió de Festes del passat 
mes de desembre la regidora de Cultura va explicar que TV3 transmetria la cavalcada 
de reis. Vam preguntar quan costaria a la Paeria la retransmissió i se’ls va dir que el 
cost era de zero euros i que TV3 no cobrava res. Ahir, un diari local informava que 
l’emissió per TV3 i les millores en les carrosses dels reis van costar 52.000 euros. 
Pregunta quin ha estat el motiu pel qual s’ha hagut de pagar aquesta quantitat per la 
retransmissió de la cavalcada.  
El Sr. alcalde entén que la regidora es referia, quan va parlar del cost, als imports sobre 
drets de transmissió; TV· no ha cobrat res per aquest concepte.  
La Sra. Parra informa que es van generar despeses pels reforços d’il·luminació que 
requerien per la retransmissió (les mateixes que haurien calgut si la transmissió la fes 
una TV local). Les carrosses de la cavalcada es reformen, repinten i adeqüen cada any; 
habitualment hi ha un pressupost de 12.000 euros, aproximadament. Enguany el 
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recorregut ha estat més llarg i les carrosses van quedar petites i va ser necessari refer 
la part d’il·luminació de totes elles, especialment les dels reis, que feia 9 anys que no 
havien estat remodelades. Les modificacions de les carrosses depenen del pressupost 
que hi hagi cada any; enguany se n’ha fet una de nova, s’ha millorat la il·luminació i s’ha 
refet la de l’estel. Aquestes infraestructures queden pels propers anys.  
El Sr. Solé explica que a la notícia es parla sobre la signatura d’un conveni amb la 
CCMA per 21.780 euros.  
El Sr. alcalde diu que no li consta aquest conveni. Hi havien uns compromisos en el 
sentit de reforçar la il·luminació i la seguretat. Les millores de seguretat ja estaven 
previstes tal  com ho han fet la resta d’ajuntaments. Reitera que no es va pagar cap 
cànon a TV3. Verificaran si la notícia s’ajusta a la realitat.  
 
Número 5. El Sr. Vilella  explica que la partida de Llívia continua abocant les aigües 
residuals al riu Segre, mitjançant una sèquia, atès que no s’ha materialitzat la 
construcció del col·lector previst. Les obres es van aprovar l’any 2009 i, cinc anys 
després, Aigües de Lleida encara no ha executat les obres. Pregunta quins han estat els 
motius pels quals Aigües de Lleida no ha fet aquesta obra; si hi ha previsió per a la 
construcció d’aquest col·lector i si està previst demanar algun tipus de responsabilitat a 
la concessionària per no haver fet aquestes obres. 
La Sra. Camps creu que aquest tema havia estat comentat en alguna Comissió 
d’Urbanisme. Explica que el projecte es va adjudicar, per concurs, a Aigües de Lleida i 
que el contracte es va rescindir en el seu dia (per la qual cosa no es poden demanar 
responsabilitats a l’empresa). La raó de la rescissió va ser econòmica; el cost del 
projecte era molt elevat i tenia una subvenció del PUOS. Entremig d’aquest procés es 
va renovar el contracte de gestió de l’aigua de tal manera que les inversions de futur 
anaven a càrrec de la concessionària.  Es va considerar oportú alliberar aquests diners 
per fer altres inversions i es va demanar al PUOS un canvi d’obra per destinar-lo al 
projecte d’accessos a barris i millora d’espais públics. El projecte de col·lector serà 
assumit per Aigües de Lleida.  
El Sr. Vilella pregunta si hi ha alguna previsió sobre quan es podran materialitzar les 
obres del col·lector. 
La Sra. Camps diu que és a la llista d’inversions de la concessionària on consta la data 
prevista.  
 
 
El Sr. alcalde formula també un prec . Explica que demà és el dia de la cultura popular 
i a la tarda s’inaugura la Casa dels Gegants a l’edifici de l’antic IMAC. S’ha tramès una 
invitació per assistir a la inauguració d’aquest espai. Al vespre es fa l’inici de les 
activitats del Mercat del Pla (cultural i gastronòmica). La coalició CiU ha denunciat 
davant la Junta Electoral aquests actes i han demanat que no es facin, atès que 
consideren que són campanya electoral. Creu que ningú pot imaginar que el fet que el 
dia de la cultura popular s’inauguri la Casa del Gegants o que es faci  la primera activitat 
festiva i gastronòmica del Mercat del Pla puguin influir en cap campanya electoral per al 
Parlament Europeu. Demana a CiU que retiri aquesta petició a la Junta Electoral. 
El Sr. Zaballos diu que les regles del joc són les que són i que el PSC també ha 
presentat recursos en altres campanyes electorals amb raons similars. La Junta 
Electoral decidirà el que cregui més pertinent. 
El Sr. alcalde demana al Sr. Zaballos que al proper Ple li expliqui alguna denúncia del 
PSC demanant suspendre actes institucionals de la Generalitat en la línia dels actes que 
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acaba d’explicar en aquest prec. No té constància que s’hagi fet cap denúncia en aquest 
sentit i si algun dels seus col·laboradors ho hagués fet li  ho retraurà.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


